
Descriptif du module “Interagir en FLE à partir d’un niveau B2 pour catalogue ENGAGE

COURS de FRANCAIS LANGUE ETRANGERE S1 - 2024/2025 Staff Academy ENGAGE.EU
Isabelle Kawa-Topor, département des langues et cultures, UT Capitole.
Intitulé : Interagir en Français Langue étrangère en situation de contact de langues et de cultures à partir d’un niveau B2.
Descriptif : Il s’agit, par des mises en situation, des exercices pratiques d’écoute et de production, d’élargir sa compétence en français (langue et culture). Les activités proposées permettront une entrée dans une langue actuelle et authentique et favoriseront les échanges entre participants. 
Organisation : 6 séances de 1h30 
Supports : réunions zoom et accès à un espace de cours sur la plate-forme Moodle comportant les ressources exploitées en cours et des ressources exploitables en autonomie.
Public : personnels administratifs et enseignants des 9 universités Engage, à partir d’un niveau B2 en compréhension et expression orales en français langue étrangère.
Objectifs : 
· Perfectionner sa compétence en compréhension et expression orales dans différents actes de parole et contextes. 
· Gagner en aisance dans les interactions par un enrichissement lexical et grammatical.
· Gérer la communication linguistique et culturelle en contexte d’altérité. 
· Développer sa compétence de médiation : interprétation, reformulation, résumé, périphrase, équivalence.
Tonalité : Travail collaboratif et démarche inductive contribueront à privilégier la bienveillance des échanges.











Interacting in French in cross-cultural contexts (Advanced level – B2 and above)


Hours: 9h
Language of interaction: French
Lecturer: Isabelle Kawa-Topor
Semester: Spring
Planning: 28-29 November and 5-6 December and 12-13 December 9h-10h30
Leaning outcomes: 
To acquire greater self-confidence in communicating in French by
-Improving skills in oral comprehension and expression in different speech acts and contexts.
-Enhancing fluency in interactions through lexical and grammatical activities.
-Managing linguistic and cultural communication in a context of diversity. 
-Enhancing mediation skills: interpretation, paraphrasing, summarizing, reformulating, equivalence. 
Learning activities and teaching methods: This 6-week course aims to develop skills in French language and culture through simulations, discussions, practical activities: listening and production exercises. The activities will offer participants the opportunity to practice an authentic language. Collaborative work and an inductive approach will help to favorite positive exchanges.
Description: 
The course is designed for faculty and staff members from partner universities within the Engage.eu network. Participants should have a B2 level in oral comprehension and expression in French as a foreign language. 
You will learn about current issues concerning the French language including its inventivity and cultural connotations by hearing, listening or reading documents. 
You will compare French idiomatic expressions, cultural codes with yours and those of other participants.
The aim is also to give you links to resources and tips to continue your learning by yourself.








